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Analýza zistila, že miery úmrtia pacientov vážne chorých na COVID-19 prudko poklesli po tom, čo
lekári vo Veľkej Británii odmietli používať mechanické pľúcne ventilácie.

Šanca, že človek zomrie počas pobytu na jednotke intenzívnej starostlivosti bola pred vrcholom
pandémie 43%. V súčasnosti to pokleslo na 34%.

Čo konkrétne zistila analýza
V správe vydanej dňa 2.9.2020 Centrom Auditu a výskumu jednotiek intenzívnej starostlivosti sa
hovorí, že počas obdobia poklesu úmrtnosti neboli zavedené žiadne nové lieky, ktoré by mohli byť
zodpovedné za tento pokles.

Avšak na druhej strane, ako ďalej uvádzajú, došlo k dramatickému poklesu používania mechanických
pľúcnych ventilátorov.

To znamená, že uvedený pokles úmrtnosti je možné vysvetliť jedine obmedzením používania týchto
pľúcnych ventilácií.

Pred vrcholom pandémie vo Veľkej Británii okolo 1. apríla 2020 bolo 75,9% pacientov s COVID-19
napojených na pľúcnu ventiláciu do 24 hodín po tom, čo ich prijali na JIS-ku.

Toto číslo neskôr kleslo na až 44,1%.
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Medzičasom percento pacientov na ventilátoroch na JIS-kách v ktoromkoľvek štádiu liečby kleslo na
61% v oboch koncoch krivky vrcholu pandémie.

Ako to komentujú výskumníci
Dr. Charlotte Summersová, ktorá prednáša medicínu intenzívnej starostlivosti na Univerzite
v Cambridge, hovorí:

„Ľudia sú nadizajnovaní tak, že kyslík do svojich pľúc dostávajú nasávaním, čiže negatívnym tlakom.
Ventilátory fungujú tak, že vzduch do vašich pľúc pumpujú pod pozitívnym tlakom.

Milióny rokov evolúcie vytvorili omnoho rozdielnejší systém dodávania kyslíka do pľúc než ten, ktorý
používajú mechanické pľúcne ventilátory.

Preto každý človek, ktorý sa dostane na ventilátor, tak je to pre neho menejcenný spôsob dýchania
než ten, na aký bol pôvodne stvorený.

Netreba zabúdať na to, že každá liečebná terapia na akúkoľvek chorobu má bezpochyby aj svoje
nevýhody.“
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